
                                                
 

 

 

Plan van Aanpak Bokjes 2022 
 

Aanleiding 

In 2017 lanceerde de geitensector een Plan van Aanpak welzijn geitenlammeren. Dit was een reactie 

op hoge sterftecijfers bij lammeren, met name op gespecialiseerde bokkenhouderijen. Dit plan is op 

11 december 2017 naar de Tweede Kamer gestuurd. 

(https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2017Z17619&did=2017D36540)  

In de jaren na deze lancering zijn de meeste bokkenhouders gestopt met hun activiteiten, waardoor 

geitenhouders gedwongen zijn om de bokken op hun eigen bedrijf aan te houden. Door de 

geitenstops in de meeste provincies lukt het een klein deel van de geitenhouders (20 a 30 procent) 

niet om hier huisvesting voor te realiseren. Gevolg is dat een beperkt deel van de bokjes geslacht 

wordt voordat het karkas voldoende vlees bevat om afgezet te worden in de humane consumptie. 

Het vlees wordt dan bestemd als diervoer. 

 

Doel 

In de zomer van 2022 heeft de geitenzuivel keten zichzelf tot doel gesteld om uiterlijk in 2025 terug 

te keren naar de situatie waarin alle bokken humaan geconsumeerd worden.  

 

Belemmeringen 

1. Provinciale geitenstops maken het vaak onmogelijk om geschikte huisvesting te realiseren. 

2. Regelmatig kan de NVWA niet voldoende keurmeesters leveren, waardoor niet alle bokken 

geslacht kunnen worden.  

 

Aanpak 

- Om het doel te bereiken worden eisen opgenomen in het kwaliteitshandboek voor 

melkgeitenhouders (Kwaligeit). 

- LTO Nederland vergroot haar inspanningen om belemmeringen weg te nemen. Er wordt 

(nogmaals) een lobby opgestart bij provincies om ruimte te krijgen voor het grootbrengen van 

geitenbokken. En LTO Nederland spant zich in om het tekort aan keurmeesters op te heffen. Dit 

tekort is mede een gevolg van de keuze van NVWA om permanent toezicht in te stellen op de 

slacht van jonge geiten. Als NVWA daarvoor kiest dan zullen ze ook de keurmeesters moeten 

leveren. 

- Ook wordt gewerkt aan het meer bekend en beschikbaar maken van geitenlamsvlees in 

Nederland, ondanks dat de inschatting is dat de Zuid Europese markt het vlees gemakkelijk kan 

opnemen. 
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